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Kedves olvasóink! Közérdekű problémái-
kat, észrevételeiket, tapasztalataikat hétfőtől 
Ujszászi Ilona újságíró munkatársunkkal oszt-
hatják meg, aki munkanapokon reggel 8 és 10 
óra között, vasárnap 14 és 15 óra között hívha-
tó a 06-20-9432-663-as rádiótelefon-számon. 
Elveszett tárgyaikat kereső, illetve talált tár-
gyakat visszaadni szándékozó olvasóink ingye-

nes hirdetésben tehetik közzé mondandójukat. Hirdetésfelvétel: 
8 és 18 óra között a 06-80-820-220-as zöld számon, illetve sze-
mélyesen a Sajtóházban és hirdetó'irodáinkban. 

Kártya. Egy olvasónk - ha-
sonlóképpen több ezer szegedi-
hez - a hétvégén felkereste a vá-
ros legújabb műszaki áruházát. 
Megdöbbenve tapasztalta, hogy 
a pénztáraknál csak készpénzzel 
lehet fizetni, bankkártyával nem. 
Szerinte mindenképpen meg kel-
lene adni a lehetőséget a vásár-
lóknak, hogy a sokszor nagy ér-
tékű műszaki cikkek árát elekt-
ronikus úton egyenlítsék ki. 
Rozgonyi György, az új áruház 
vezetője kérdésünkre elmondta: 
csak átmenetileg nem lehet kár-
tyával fizetni. Már intenzíven 
zajlanak azok a tárgyalások a 
szolgáltató bankokkal, melyek 
eredményeképpen - vélhetőleg a 
közeli jövőben - bankkártya-el-
fogadó berendezéseket telepíte-
nek a kasszákhoz. 

Piac. Ez a hél sem telhel el 

anélkül, hogy valaki ne panasz-
kodna a dorozsmai nagybani 
zöldségpiac körüli állapotokkal 
kapcsolatosan. Egy olvasónk, 
aki mindössze négy háznyira la-
kik a piactól, kifogásolta az új 
nyitva tartás. Eszerint a piac este 
tíz és délután kettő között tart 
nyitva. Tehát: a házak között 
egész éjszaka zúgnak az autók, a 
termelők, kereskedők a nyílt ut-
cán lármáznak, ingerelve ezzel a 
dorozsmai ebeket, akik azután 
újabb decibelekkel növelik az ott 
lakók számára egyre elviselhe-
tetlenebb zajterhelést. Telefoná-
lónk tudja, már több kísérlet tör-
tént a piactér környékén uralko-
dó áldatlan állapotok felszámo-
lására, ám szerinte most már 
tényleg ideje lenne igazi megol-
dást találni a bajokra. 

Umsarrm 
»»»• AM élvnml. 

a „Zöld Pont"-ban 

Vírusok szezonja 
Közeledik az influenza 

„szezonja", s a védekezést 
már most ideje elkezdeni. 
Az influenza ellen az im-
munrendszer megerősítése 
nyújt hatásos védelmet, de 
a s z a k e m b e r e k szerint a 
betegség megelőzésének 
leghatásosabb módja a vé-
dőoltás. 

„Az antibiotikumokba vetett 
hitünk, miszerint ezekkel meg-
oldható a fertőző betegségek le-
győzése az utóbbi években meg-
inogni látszik. Azt javasoljuk, 
hogy az influenza elleni harcban 
a megelőzést és ennek leghaté-
konyabb módszerét a védőoltást 
helyezzék előtérbe!" - írja a 
megyei tisztifőorvos valamennyi 
háziorvoshoz eljuttatott körleve-
lében. Az influenzás időszak kö-
zeledte idején nemcsak az orvo-
soknak, hanem mindenkinek 
ajánlatos megszívlelni e sorokat, 
s lehetőség szerint mindent meg-
tenni. a sokszor szövődményeket 
okozó kór ellen. Ennek egyik 
módja az immunrendszer erősí-
tése a vitaminokban gazdag ét-
renddel. s az immunerősítő sze-
rekkel, vitaminokkal, teákkal. 

Magyarországon igen sokan 
elutasítják, vagy feleslegesnek, 
esetleg hatástalannak ítélik az 
influenza elleni védőoltást. Kü-
lönösen fontos a védőoltás a be-
tegség által legveszélyeztetet-
tebb, az úgynevezett kockázati 
csoportokban. Ebbe tartoznak a 
szív-, a keringési-, a légzőszer-
vi-, a vesebetegségben, illetve 
az anyagcsere betegségben 
szenvedők, a szteroidkezelés 
miatt csökkent immunitású em-
berek, a 60 éven felüliek, a 
szociális otthonban vagy egész-
ségügyi intézményben ápoltak, 
a tartós szalicilát kezelésben ré-
szesülő gyermekek, a fokozott 
fertőzésnek kitett emberek, akik 
általában egészségügyi és szo-
ciális intézmények dolgozói. A 
kockázati csoportba tartozók in-
gyen kérhetik házi-, vagy üzem-
orvosuktól a védőoltást. 

A gyógyszertárakban jelen-
leg többféle influenza elleni ol-
tóanyag kapható, köztük a kom-
binált szerek, az AB vírus ellen 
egyszerre védelmet adók. A vé-
dőszérumok ára 500-600 forint 
között mozog , s csak receptre 
kaphatók. 

K. K. 

A Béke megmentő! 

Dr. M a g y a r József f ö lh ívá sá r a összegyűl tek a Béke ú s z ó h á z b a r á t a i . (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Az idei 
n y a r a t a 
s z e g e d i 
tél i k i k ö -
t ő b e n töl-
t ö t t e a 
B é k e 

ú s z ó h á z . 
Régi bér lő je fö lmondo t t , 
ú j m é g nincs. A rossz hí-
r e k m á r a B é k e v é g l e -
ges b e z á r á s á r ó l szó l tak . 
Az ú szóház törzs- é s al-
kalmi vendége i a z o n b a n 
a B é k e m e g m e n t é s é r e 
s zöve tkeznek . 

Még a régi „Béke-úszóhá-
zasok" szeme is elhomályo-
sult kicsit a meghatottságtól, 
amikor kiderült, milyen so-
kaknak fontos a mindennapi 
nyaralás színhelyéül szolgá-
ló „lebegő strand" megmen-
tése. November 2-án (csü-
törtökön) ugyanis közel öt-
venen gyűltek össze a Sze-
gedi Környezetgazdálkodási 
Kht. „Zöld Pont" irodájában, 
hogy megbeszéljék: mit te-
hetnének kedvenc pihenőhe-
lyük megőrzéséért. Minder-
ről Szolnoki László, az úszó-
ház egyik régi vendége tájé-
koztatta lapunkat. 

A Délmagyarországban 
néhány napja írtunk a Béke 

úszóház sanyarú sorsáról. A 
Béke idén már nem fogadott 
vendégeket: régi bérlője (a 
gazdaságtalan működésre és 
az úszóház leromlott műsza-
ki állapotára hivatkozva) el-
köszönt. Az elmúlt négy év-
tizedben megkopott úszóház 
a szegedi téli kikötőben ma-
radt, s a hírek már a létesít-
mény fölszámolásáról szól-
tak. 

Dr. Magyar József orvos 
- mint régi bérlettulajdonos 
- mozgósította az úszóház 
régi és leendő vendégeit, s 
minden szegedit, akinek hiá-
nyoznának a Tisza-part han-
gulatát meghatározó, külön-
leges pihenést, kikapcsoló-
dást kínáló „strandkikötők". 
A lapunkban közzé tett föl-
hívásra meglepően sokan 
gyűltek össze a Stefánia 6. 
alatt található Zöld Pont iro-
dában, s meghányták-vetet-
ték a Béke megmentésének 
lehetőségeit. 

A találkozón dr. Magyar 
József röviden vázolta az 
úszóház helyzetét. Elmond-
ta, hogy fölmérik a Béke ál-
lapotát, s elkészítik a fölújí-
tás költségvetését. A munkát 
természetesen ugyancsak az 
úszóház egyik törzsvendége, 
Tari László statikus tervező 

(egykori kajakos) végzi -
díjtalanul. 

A vízi létesítmény eredeti 
műszaki rajzainak beszerzé-
se nem is olyan egyszerű fel-
adat - derült ki a megbeszé-
lésen. Kovács Ferenc azon-
ban rátalált az úszóház bajai 
gyárának mohácsi jogutódjá-
ra, amelynek irattárában föl-
tehetőleg megvannak még a 
régi rajzok is. 

A hétvégén folytatódott a 
helyszíni fölmérés: az már 
most nyilvánvalónak látszik, 
hogy a padlódeszkák, kabin-
aj tók, úszótestek j ó része 
cserére szorul. A fő szerke-
zeti váz, a legfontosabb tar-
tóelemek azonban még jók. 

A Béke fölújítása a leg-
óvatosabb becslések szerint 
is igen sokba kerül majd. 
Pontos számítás még nincs, 
de annyi már most biztosnak 
lá tsz ik , hogy t ízmi l l iós 
nagyságrendű költségvetés 
várható. Biztató, hogy dr. 
Bartha László polgármester a 
közelmúltban kiállt az úszó-
házak megmentése mellett, s 
támogatja a fölújítás tervét 
Lengyel József, a Szegedi 
Fürdő és Hőforrás Kft. igaz-
gatója is. 

„A rekonstrukció költsé-
geit három forrásból szeret-

nénk előteremteni" - mondta 
Szolnoki László. A fölújítás 
szervezői számítanak az ön-
kormányzat segí tségére , 
igyekeznek pályázati támo-
gatást szerezni, s remélik, 
maguk a bérlők is hoznak -
anyagi lehetőségeik szerint -
áldozatot a Béke megmara-
dásáért. 

A közeljövő legfontosabb 
feladata most az, hogy az 
úszóház átvészelje a telet. A 
tartályokból továbbra is rend-
szeresen szivattyúzzák a vi-
zet - így elkerülhelő, hogy 
fagy összeroppanlsa a hajó-
teslet. Az őrzött téli kikötő-
ben várakozó Béke bizton-
ságban várhat a fö lú j í tás 
megkezdésére. Az úszóház 
barátai azt szeretnék, ha pi-
henőhelyük - amely termé-
szetesen nem csupán egy 
szűk csoport, hanem minden 
strandolni szerető szegedi 
számára nyitva áll majd - jö-
vő májusra megújulva foglal-
hatná el régi helyét a Tiszán. 

A Béke úszóház törzskö-
zönsége november 16-án 
(csütörtökön) újra találkozik 
a Zöld Pont irodában. A ter-
vek szerint akkorra már elké-
szül a fölújítás költségvetése 
is. 

Nyilas Péter 

Tornacsa rnok ép í tésé -
vel és az iskola teljes bel-
ső fe lú j í t ásáva l fo ly ta tó-
dik h a m a r o s a n a Radnóti 
M i k l ó s g i m n á z i u m r e -
k o n s t r u k c i ó j a . A m u n -
k á k r a a s z e g e d i ö n k o r -
m á n y z a t nyer t el á l lami 
pályázat i pénzt . 

Folytatódhat a Radnóti 
Miklós Altalános Iskola és 
Kísérleti Gimnázium előző 
években megkezdett nagysza-
bású rekonstrukciója, miután 
a szegedi önkormányzat si-
kerrel pályázott állami támo-
gatásra az ügyben. A gimná-
zium felúj í tása az önkor-
mányzat előző ciklusa idején 
kezdődött el, amikor az 
ugyancsak elnyert állami pá-
lyázati pénzek mellett a köz-
gyűlés mintegy 50 millió fo-
rintot is megszavazott erre a 
célra. Az akkori pénzből el-
készült az iskola teljes külső 
rekonstrukciója, valamint fel-
újí tották az oktatási célra 
már-már alig használható 
alaksori termeket. A jelenleg 
megkapott, több évre üteme-
zett támogatás lehetővé teszi 
majd, hogy az iskola régóta 

Folytatódik az iskola felújítása 

Tornacsarnok épül a Radnótiban 

Az új pá lyáza t i pénzbő l felúj í t ják m a j d a Radnóti földszint jét és ké t emele té t is. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

tervezett tornacsarnoka fel-
épüljön és a felújítás is foly-
tatódjék. 

A Radnóti gimnázium fel-
újításával kapcsolatban Mike 
Csaba, az iskola igazgatója 

elmondta, a támogatás üteme-
zése körüli bizonytalanságok 
miatt az iskolában egyelőre 
csak tervezgetnek. Az új tor-
nacsarnok felépítése nemcsak 
az iskolai sportot illetően ja-

vítana a Radnóti körülménye-
in. hiszen az iskola jelenlegi 
tornaterme így felszabadulna 
és átalakítható lenne más cé-
lokra. Egy elképzelés szerint 
a mai tornateremben meg-

osztva kapna helyet az új is-
kolai ebédlő, valamint a 
könyvtár - mindkettő felújí-
tásra szorul a Radnótiban. 

A pályázati pénz egy má-
sik üteméből valósulna meg 

az iskola földszintjének és két 
emeletének teljes felújítása is. 
Az igazgató úgy véli, az épít-
kezések az iskola szempont-
jából akkor ütemezhetőek a 
legcélszerűbben, ha a belső 
felújítást nyáron, tanítási szü-
netben, míg a tornacsarnok 
építését iskolaidőben lehetne 
végezni; amint elkészült az új 
tornacsarnok, a régi tornate-
rem átalakítása is megkez-
dődhet. 

Nóvák István városi főépí-
tész elmondta: a Radnóti gim-
názium új tornacsarnokában 
szabványos kosárlabdapálya 
lesz, az alagsorban pedig öltö-
zők és edzőterem kap majd 
helyet. A csarnokban, amely 
az iskola je lenlegi hátsó 
sportpályáján épül majd fel, 
kis létszámú lelátó is lesz. A 
Radnóti udvarán így beépítik 
a kispályás labdarúgók ked-
velt pályáját, de az udvaron a 
kisebb régi épületek lebontá-
sával tágasabb lesz a tér. 

A Radnóti Miklós Altalá-
nos Iskola és Kísérleti Gim-
názium felújítására összesen 
mintegy 350 millió forintot 
költenek majd. 

S. P. S . 

forrás 

Tudományos 
előadások 

Munka tá r sunk tó l 
A magyar tudomány nap-

jához kapcsolódó szegedi 
rendezvénysorozat részeként 
a Szegedi Akadémiai Bizott-
ság matematikai és fizikai 
szakbizottságának ülésén a 
száz évvel ezelőtt született 
Bay Zoltán fizikusra emlé-
keznek november 7-én, ked-
den délelőtt kilenc órától a 
SZAB székházában. A tudo-
mányos ülésen szó lesz az 
atomfizikáról, az űrbiológiá-
ról és a Földön kívüli intelli-
gencia kereséséről. Ezzel egy 
időben kezdődik a kémiai 
szakbizottság ülése. A szö-
veg újabb megközelítéséről 
tanácskoznak a nyelvtudomá-
nyi munkabizottság tagjai 
kedden délután két órától. 

Gólyabál 
Munka tá r sunk tó l 

A Szegedi Tudomány-
egyetem Juhász Gyula Ta-
nárképző Főiskolai Kara ked-
den 19 órától rendezi meg az 
intézmény gólyabálját a Ti-
sza szállóban. A nagyterem-
ben 20 órától 23.30-ig a Joy 
elnevezésű zenekar muzsikál. 
Közben 21 órakor kezdődik a 
nyitótánc a Pavanne tánc-
együttes előadásában, 22 óra-
kor pedig az elsőéves hallga-
tók tesznek ünnepélyes foga-
dalomtételt. Éjfél előtt fél 
órával értékes nyeremények 
találnak gazdára a tombola-
sorsoláson, 24 órától pedig a 
népszerű United együttes lép 
színpadra. 

Jó estét. 
Szeged! 

Munkatá r sunk tó l 
Hétfőn este negyed nyolc-

kor ismét jelentkezik a városi 
televízióban a ,Jó estét. Sze-
ged!" A mai adás vendége 
lesz Korognai Károly, aki a 
100 tagú cigányzenekart se-
gítő tevékenysége okán nem-
régiben magas szakmai ki-
tüntetésben részesült Buda-
pesten. A Veszélyeztetet t 
Magyar Fiatalok Alapítvány 
képviseletében érkezik a stú-
dióba Kothencz János, aki a 
fiatalságot érintő gondokról 
fog szólni. Ugyané témakör-
ről, illetőleg az elkövető és a 
sértett fiatalemberek lelkivi-
lágáról beszél majd Schádné 
Zámolyi Judit, a rendőrség 
pszichológusa. A sportbará-
tok az Aréna című műsort 
19.40-től láthatják. Termé-
szetesen lesz játék is, az ér-
deklődők hfvják a 493-693 és 
a 424-647-es számot. 

napló 

Ma 
A S Z O C I A L I S T A 

PÁRT irodáján (Tisza L. krt. 
2-4. I. emelet 122-es szoba) 
Dr. Bálint János ügyvéd in-
gyenes jogi tanácsadást tart az 
érdeklődőknek 15-16 óra kö-
zött. 

KATONA GYULA, a 13-
as választókerület (Móravá-
ros) képviselője fogadóórát 
tart 16.30-17.30-ig a Somogyi 
Könyvtár Móravárosi fiók-
könyvtárában (Móra utca 21.). 

Holnap 
GILA FERENC, a 24-es 

választókerület (Baktó. Petőfi-
telep) képviselője fogadóórát 
tart 17 órától a Hunyadi János 
Általános Iskolában (Lidicei 
tér). 


